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Udlændinge-, Integrations- og Boligudvalget 
Folketinget 
Christiansborg 
1240 København K 

Udlændinge-, Integrations- og Boligudvalget har den 7. juli 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 780 (alm. del) til udlændinge-, integrations- og boligministeren, som 

hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 780: 

”Vil ministeren oplyse, om der inden for det seneste år er kommuner, der har søgt 

og fået dispensation til at boligplacere flygtninge i udsatte boligområder og i så 

fald hvilke kommuner?” 

 

Svar: 

Efter integrationsloven må kommunerne ikke anvise en flygtning en bolig, som 

ligger i et ghettoområde, eller i et område, som opfylder betingelserne for at 

være omfattet af reglerne om kombineret udlejning. Formålet er at fremme en 

bedre balance i beboersammensætningen i de udsatte boligområder og mindske 

ghettodannelse.  

 

Reglerne herom – som jeg generelt finder hensigtsmæssige og velbegrundede – 

giver ikke mulighed for dispensation, hvorfor ansøgninger herom ikke kan 

imødekommes. Der er derfor ikke kommuner, som har fået dispensation. Jeg kan i 

den forbindelse oplyse, at jeg tidligere i år har meddelt Slagelse Kommune, som 

havde søgt om dispensation, at der ikke er mulighed herfor. 

  

Regeringen har som bekendt taget en række initiativer med henblik på at gøre 

opgaven med at modtage og boligplacere nye flygtninge lettere for kommunerne, 

hvilket også står centralt i den såkaldte topartsaftale med KL om bedre rammer 

for at modtage og integrere flygtninge. Med aftalen er der afsat betydelige midler 

til etablering af små almene boliger, og med de seneste ændringer af 

integrationsloven, der udmønter topartsaftalen, præciseres blandt andet reglerne 

om boligplacering, sådan at kommunernes forpligtelse til at finde en permanent 

bolig indtræder, ”når det er muligt” og ikke som hidtil ”snarest muligt”.  
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